

Referat bestyrelsesmødet 2024-04-08

Deltagere: Mads Gottlieb, Emilie Nielsen, Thor Møller og Veronika Smith.

Gæster: Birte Bengtsson, Juan Martin Montes, Lau Harboe,

Afbud:

Referent: Veronika

Mødeleder: Mads

Bilag: [2024-04-08](#)



1. Status

a. Økonomi.

Emilie venter stadig på nøglen, men får snart adgang til foreningens økonomi.

b. Frivillige

i. DM-udvalg.

Udvalget har afholdt indendørs-DM rigtig fint. Der er ikke blevet bestilt medaljer

ii. EUCS-udvalg.

Udvalget kører, der har været deadlines som er blevet overholdt osv.

iii. Dameudvalg

1. [W Forslag fra dameudvalgsmødet.docx](#)

Dameudvalget har stillet et forslag til dameultimate, som nu er til høring i klubberne (se vedhæftningen ovenfor). Vi har fået tilbagemelding fra KFK, Spinners og Discflyers. Alle er indtil videre positivt stemt. Vi mangler stadig tilbagemelding fra Hucks, Århus og DTU. DFSU har den holdning, at hvis dameudvalget kan blive enige, så kører vi med det.

- iv. Ungdomskoordinator.
Køres af Steve. Han er meldt ind i et program fra EUF om ungdomsultimate på tværs af Europa.
- v. Beach (Louise Dyring)
Intet nyt.
- c. Igangværende DFSU projekter
 - i. Gymnasie-Koordinator (Mads)
*Birte har meldt sig på. Hun siger: Der bliver spillet ultimate på de fleste gymnasier, men om de deltager i stævnet er lidt forskelligt. Og hvordan vi får begge typer spillere med i klubberne er det afgørende. Der er mange fronter ift. at få gymnasiespillere til at blive klubultimatespillere. Det er også vigtigt med overlevering fra Birte til den næste gymnasie-koordinator.
Thor er enig, og nævner, at det er vigtigt at vi har en god struktur til at gribe de spillere der starter. Birte: Man kan også kigge på hvad andre forbund gør. Kan DGI hjælpe?
Sigaard er også interesseret i at hjælpe. Mads taler videre med ham. Det kan være en god kombination mellem de to.*
 - ii. SoMe-Koordinator (Mads)
Mads tænker højt om Siggard kan hjælpe, men det er ikke aftalt endnu. Pladsen er stadig ledig. Birte spørger, om SoMe ligger under sekretariatet, men ham der er i sek. lige nu er ikke ultimatespiller, så det er ikke så oplagt.
 - iii. Juniorprojekt (Thor)
Thor har talt lidt med nogen, men er ikke kommet så meget videre. Mads nævner Jimmy som har et relevant firma. Thor taler med ham. Thor nævner overfor Birte, at der er synergier imellem juniorprojektet og gymnasiekoordinatorrollen.
 - iv. Hjemmeside (Veronika)
Skal opdateres. Afventer at Veronika sætter sig ned og kigger det igennem, eller at andre melder fejl og mangler ind til DFSU.
 - v. Visioner og problemer i klubberne (Mads)
Ud fra workshoppen til indendørs-DM kom fire gode forslag til løsninger på ultimates udfordringer. De vil blive præsenteret når Mads har lavet en lækker version. Forslagene vil blive sendt ud til klubberne. Der var en del der skrev sig på en liste over folk, der gerne vil hjælpe med at arbejde videre med disse udfordringer.

Birte siger, at DGI har kurser i de specifikke ting. I nogle kommuner kan man få refunderet kurserne.

- vi. Nordisk Mix Mesterskab (Thor)

Thor skal mødes med Mathias på onsdag og gå videre med det. Århus kunne ikke afholde mix i år, så der arbejdes videre på at holde et fælles nordisk mesterskab i kbh.
Lau beder om, at det meldes ud hurtigst muligt, hvis det er besluttet at MIX afholdes i kbh over to dage osv.
- vii. Formalisering af DM (Mads)

Møde med DM udvalget d. 25. maj
- d. DFSU projekter uden 'bemanning'
 - i. Landshold

DIF har ikke en holdning til vores landshold (endnu?)
Thor foreslår, at bestyrelsen får en holdning til landshold, f.eks. En gennemgang af de formelle krav til rekruttering af landstræner osv.
Mads siger, at han hellere vil have, at det er et interesseret udvalg, der kan stå for det. Og så er bestyrelsen med på sidelinjen. Thor foreslår, at vi læser reglerne igennem til et kommende bestyrelsesmøde, så vi ved om vi har en holdning til det.
Birte siger, at et udvalg ikke er repræsentanter, så at DFSU er nødt til at være inde over. Et udvalg kan jo have et snævert fokus, som ikke repræsenterer alle medlemmerne.

2. Fællesbillede

Se toppen

3. Indkomne henvendelser til bestyrelsen

- a. Copenhagen Ultimate Frisbee League (Juan Martin Montes - Hucks)
 - i. [CUS_Framework.docx](#)

Juan Martin Montes præsenterer sit forslag, som er en liga i de store byer, som både er god for fastholdelsen og for at integrere nye spillere fra begynderniveau til intermediate.
Turneringen skulle være en ugentligt mix-turnering på ca. 12 uger med 4-6 hold pr. gang. Det vil betyde flere kampe for alle klubber.
Turneringer som ikke ligger i DM-regi. Man spiller ikke hver uge, men er i en liga med alle de andre. Uddybet i forslaget ovenfor. Turneringen kombineres med noget socialt f.eks. Sidst i ligaen. Ideen stammer fra Australien
En udfordring er at finde baner i Kbh.
På en finaledag vil man også kunne invitere gymnasiehold eller juniorhold som kan spille på samme dag, for at udveksle glæden ved sporten.
Thor siger, at det er et rigtig godt forslag, men at der også er andre der har sat lignende ting i søen, især i sommersæsonen.
- b. Inde-DM 2024 underskudsgaranti & økonomi (Lau Harboe - Aarhus)

DFSU har stillet underskudsgaranti til indendørs DM. Regnskabet er gået over 14.000 i minus. Det er især på leje af haller og aftensmads- og festlokale. Vi var ca. 30% færre end sidste år, og med de dyre haller står det for det store underskud. Der var nok færre deltagere, fordi det var i påsken, hvilket er rigtig ærgerligt, men datoerne kommer til at ligge anderledes i kommende år. Århus har stadig mod på at afholde indendørs-DM næste år og årene frem, og tænker at de kan forbedre nogle ting.

Det er en god oplevelse for Århus at afholde en turnering, da det giver meget til klubben socialt og spillemæssigt. Det til trods for at det koster klubben penge at afholde turneringen, da Århus alligevel bruger mange penge på at køre til turneringer i Kbh.

Århus ønsker at få deadlines tidligere, så de ved, om de skal afbestille haller.

Århus kører videre med inde-DM i de kommende år, medmindre andre klubber melder ind et år før afholdelse (hvis de vil afholde det ifbm. Med klubjubilæum el.lign.)

4. Hvordan skal frivillige belønnes?

Tidligere har man fået en DFSU-trøje. EUF betaler team- og playersfee hvis man er frivillig. Thor kan godt lide at man viser det meget synligt. F.eks. et fadølsanlæg. Lau nævner DFSU-awards som en positiv ting der kan bringes tilbage. Lau siger også, at det er den offentlige anerkendelse, som betyder noget. Og et armbånd til gratis øl resten af aftenen er også rart. Thor er enig. I Århus køres årets frivillige. Det kunne også udvides, så at alle klubber melder Årets frivillige ind. Veronika siger, at der både er frivillige i klubberne og imellem klubberne, så det kan nok være på tværs. I andre lande har man 'community spotlight', som man fremhæver på sociale medier. Når man får en monetær anerkendelse f.eks. 500 kr. for at træne gymnasieelever, appellerer det også til flere.

DFSU-awards kan måske holdes indendørs, så bestyrelsen overvejer lige hvad der kan ske udendørs.

5. Instruktør og træner setup i DFSU

Trænerdatabasen har tidligere været styret af Rikke Kjær, Nares og André, men nu skal det føres videre. Databasen skal op at køre. Der ligger et arbejde i at opsætte en pulje af trænere, f.eks. til gymnasie-DM og et trænerkursus. Thor er i tvivl om, om det er arbejdet værd ift. hvor mange medlemmer det genererer. Frivilligtimerne kunne bruges et andet sted.

Mads overvejer om vi kan tjene penge på det, til polterabend osv., men Thor peger på de frivilligressourcer det kræver at træne folk uden for klubberne, når der er mange andre opgaver.

Mads vil gerne have et træner-team for at forbedre trænerkvaliteten i Danmark. F.eks. Ved at indhente materiale fra andre landes klubber. Der skal være progression i trænerne, så de kan blive bedre, få selvtillid og give noget tilbage til sporten.

Birte siger, at det er lidt modstridende at fokusere på gymnasierne uden at ville sende trænere. Thor mener ikke at det er det samme, og at det kan ligge hos klubberne at indsluse nye spillere, og ikke enkelte trænere der skal bookes. Lau foreslår en google forms hvor man kan bede om at booke en træner fra en bestemt klub i Danmark.

Birte siger, at de fleste gymnasielærere sagtens kan gøre det selv, frem for at få trænere ud på gymnasierne.

Lige nu kører det gennem DFSU, hvor bestyrelsen skriver til enkeltpersoner eller klubber om at tage nogle timer, og nogle gange lykkedes det, og andre gange ikke. Men bestyrelsen ved ikke hvem der er interesseret i at træne.

Birte nævner, at synligheden er et super vigtigt aspekt, så hvis der er mulighed for at sende nogen, skal vi bare gøre det. Og vi skal uddanne folk til at blive dygtige trænere.

Mads vil starte med at samle en liste med folk der har lyst til at træne.

6. Evt.

Ikke noget til eventuelt.

7. Næste møde

Tirsdag den 7. Maj. og som udgangspunkt den første tirsdag i hver måned.

Næste møde er uden eksterne deltagere.